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Zápis z 26. zasedání Regionální stálé konference Královéhradeckého kraje 

 

Datum a místo konání:  

19. duben 2024, od 10:00 hod., Hradec Králové, Krajský úřad Královéhradeckého kraje, Pivovarské náměstí 1245, 

místnost P1.906. 

Přítomno: 42 osob (viz prezenční listina) 

- Členská instituce RSK dle statutu (členové s hlasovacím právem), přítomno 16 členů z 20 

- Stálí hosté, ostatní hosté, zástupci sekretariátu RSK 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a úvodní informace 

2. Pozice územních partnerů 2028+ a příp. aktuality 

3. Informace MMR ČR a závěry z 23. zasedání NSK 

4. Aktivity a aktuality v rámci platformy RSK v kraji 

5. Regionální centrum podpory investic do bydlení v KHK 

6. Aktuální informace za trh práce a zaměstnanost 

7. Další, diskuse a závěr 

 

1. Zahájení zasedání a úvod 

Předseda RSK KHK a hejtman Královéhradeckého kraje Mgr. Martin Červíček uvítal přítomné členy a hosty a 

úvodním slovem zahájil 26. zasedání RSK KHK.  

Mgr. Martin Červíček oznámil počet přítomných členů RSK a potvrdil usnášeníschopnost RSK. Dále oznámil 

zapisovatele zápisu z jednání RSK – Mgr. Tomáš Merta (zástupce sekretariátu RSK, Centrum investic, rozvoje a 

inovací). 

Mgr. Martin Červíček představil změny v členské základě RSK KHK. 

Renominace za Sdružení místních samospráv ČR: 

• náhradník: Jaroslav Huňat – starosta obce Dubenec 

Předseda dále informoval, že dne 16. 2. 2024, byla 18 členy z 20 (z toho 2 nehlasovali) schválena výroční zpráva 

RSK KHK za loňský rok.  

Usnesení 1/26/2024/RSK: 

„Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje schvaluje Výroční zprávu RSK KHK za rok 2023.“ 
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2. Pozice územních partnerů 2028+ a příp. aktuality 

Ing. Tomáš Kořínek za ITI Hradecko-pardubické aglomerace, Jana Kuthanová za NS MAS ČR a Mgr. Zdeněk 

Semorád za Asociaci krajů ČR seznámili přítomné členy a hosty RSK s pozicí partnerů RSK pro nové období 2028+.  

Tomáš Kořínek informoval o aktuálních stavu strategie ITI Hradecko-pardubické aglomerace pro období 2021+. 

Celková alokace je bezmála 3 mld. Kč, nejvíce IROP – 1,79 mld. Kč. V programovém rámci je pro hradeckou část 

aglomerace vyčleněna alokace pro celkem 12 projektů s dotací 860 mil. Kč. Největším projektem v aglomeraci je 

krajský projekt Kasárna muzejní kreativity Muzea východních Čech v Hradci Králové s dotací 179 mil. Kč. V OP D 

je alokace 401 mil. Kč, v KHK podány celkem 3 projekty (měnírny a revitalizace haly pro servis a údržbu drážních 

vozidel DPMHK). V OP JAK (primárně pro vysoké školy a výzkumné organizace) je alokace 373 mil. Kč. OP TAK má 

alokaci 164 mil. Kč, pouze 1 projekt – přísné podmínky. V OP ŽP je alokace 240 mil. Kč, z toho 200 mil. Kč na 

odpadové hospodářství a 40 mil. Kč na adaptační opatření. Potenciální projekty jsou v nízké fázi připravenosti. 

Tomáš Kořínek dále přednesl pozici metropolitních oblastí a aglomerací k budoucnosti metropolitní po roce 2027. 

Schválena Komorou statutárních měst dne 7. 3. 2024. Kladen důraz na kontinuitu nástrojů, uplatňování nástroje 

ITI i v dalších zdrojích pro územní dimenzi a zjednodušené prostředí – jeden OP pro územní dimenzi. Bude 

schvalováno předsednictvem SMO ČR dne 15. 5. 2024. Nejdůležitější pro ITI je zakotvení formy meziobecní 

spolupráce v podobě tzv. metropolitního svazku v zákoně o podpoře regionálního rozvoje č. 248/2000 Sb. Pokud 

se tak ta nestane, hrozí, že ITI v dalším období nebudou pokračovat. 

Jana Kuthanová stručně informovala o stavu čerpání MAS v KHK v novém programovém období dle OP. IROP je 

již v běhu. V OP Z+ realizují MAS aktivity v komunitní a sociální práci na venkově. V OP ŽP je nový model, 

přerozdělují se finanční prostředky na zateplování veřejných budov, důraz na pilotní projekty, které by se měly 

stát vzorovými projekty. MAS v KHK vyčerpaly alokaci OP ŽP již v prvním kole. V OP TAK směřuje podpora na 

podporu malých a středních podnikatelů. MAS v OP JAK ukončují třetí projekty MAP a začínají čtvrté, počítá se 

celkem s pěti. MAS v KHK přistupují k MAP zodpovědně. Aktivity by se měly zachovat i po skončení OP JAK.  

 

Dle Jany Kuthanové se NS MAS se intenzivně zabývá přípravou na nové programové období. Důraz je kladen na 

partnerský přístup. Úsilí o navýšení finančních alokací CLLD a zjednodušené financování. MAS nabízí své odborné 

kapacity (20letá zkušenost). Chystá se Valná hromada NS MAS, na které by mělo být formulováno konečné 

stanovisko NS MAS k CLLD-U (zapojení měst nad 25 tisíc obyvatel do MAS). Města Hradec Králové i Trutnov chtějí 

být do CLLD-U zapojena. NS MAS je připravena těmto městům poskytnout konzultační a mentorskou podporu.  

Nové aktivity NS MAS – 3MAS (neformální online setkání 3 náhodně vylosovaných MASek) a Akademie LEADER. 

Významnou aktivitou MAS je energetika. Od roku 2022 je většina MAS zapojena do poradenství v programu NZÚ 

Light. V KHK podáno nejvíce žádostí na obyvatele v celé ČR. Probíhá školení EnKoMAS (do poloviny roku 2024 

bude proškoleno cca 200 osob). MAS se podílely na vzniku sítě regionálních energetických komunit ENERKOM 

(13 místních facilitátorů vytvořili ve 26 obcích Komunitní energetické plány). 8.– 9. dubna proběhla v Praze akce 

ENERGOfest, 5.–7.6. proběhne LEADERfest v Harrachově.  

Zdeněk Semorád představil pozici AK ČR pro vyjednávání podmínek v období 2028+. Budoucnost kohezní politiky 

EU je stále nejistá z důvodu případného rozšiřování EU (ČR se může dostat mezi čisté plátce), snahy čistých plátců 

obdržet finanční prostředky, tlaku na posílení rozhodovacích pravomocí na evropské úrovni, nové výzvy (zelené 
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či bezpečnostní) a geopolitické situace. Kraje v ČR podporují pokračování kohezní politiky i po roce 2028 v 

současných intencích. V současném i minulém programovém období až na drobné výjimky zastávají pozici, která 

neodpovídá jejich zákonnému zmocnění v legislativě ČR. Kraje respektují stanovisko hl. m. Prahy ohledně 

specifických problémů Prahy a jejího okolí a aspiraci na samostatný program s řídicím orgánem na úrovni hl. m. 

Prahy. Nabízí se vytvořit nástroj Integrované regionální strategie (IRS), který dokáže integrovat investiční a 

rozvojové aktivity v rámci širšího územního celku. Kraj/region by měl představovat hlavní úroveň implementace 

kohezní politiky. Důraz kladen na flexibilní nástroje pro lépe zacílený přístup k specifikám jednotlivých krajů.  Kraje 

nemají ambici v budoucím programovém období nahradit zavedené integrované nástroje na úrovni městských 

aglomerací a venkovských oblastí, zároveň ale chtějí pro tyto nástroje být partnerem a řešit vzájemné synergie a 

doplňkovost na platformě RSK, které mohou při přípravě a realizaci projektů mezi integrovanými nástroji na 

úrovni regionů, měst a venkova vznikat. Problémy a rezervy v implementaci kohezní politiky v HSOÚ (rozevírání 

nůžek mezi regiony). IRS mohou být šancí prosadit v Bruselu nepopulární investice. 

 

Diskuze: 

Ing. Ladislav Mlejnek zmínil, že RSK KHK bude informována o pozicích dalších partnerů opět na dalším jednání. 

Mgr. Miroslav Daněk sdělil, že politika soudržnosti EU byla úspěšná pouze částečně, některým regionům 

nepomohla v takové míře, jakou si představovaly po vstupu do EU. Na periferiích krajů by neměly existovat 

opomíjené regiony.  

 

 

3. Informace Ministerstva pro místní rozvoj ČR a závěry z 23. zasedání NSK 

Mgr. Miroslav Daněk, vedoucí Odboru strategií a analýz regionální politiky a politiky bydlení Ministerstva pro 

místní rozvoj ČR, informoval o aktuálním dění na národní úrovni.  

Ve dnech 4. a 5. dubna 2024 proběhlo v Ostravě 23. zasedání NSK. Na regionální komoře sděleny aktuality 

z územní dimenze. Proběhla diskuse k novele zákona č. 248/2000 Sb. o podpoře regionálního rozvoje. AK ČR 

informovala o výhradách k implementaci komponenty NPO 4.1.3. Územní partneři přednesli pozici AK ČR 

k budoucnosti politiky soudržnosti a podněty k rozšíření metody CLLD-U a její možnosti. Zástupce ŘO IROP 

představil dosavadní výzvy RAP a implementaci IROP. Moravskoslezský kraj prezentoval vlastní rozvojovou 

strategii. Zástupkyně Karlovarského a Ústeckého kraje informovaly o aktivitách ve prospěch HSOÚ. Byly podány 

informace k Sociálnímu klimatickému fondu a přípravě Sociálního klimatického plánu. Na komoře CLLD sděleny 

aktuality z implementace CLLD na národní úrovni. Došlo k představení projektu Výzkum stanovení ukazatelů 

rozvoje venkova a analýza jeho image. Představeny informace od NS MAS (implementace CLLD, problémy MAP 

III/IV, stanovisko k CLLD-U, nové aktivity NS MAS). Komora ITI se věnovala prvořadě stavu implementace nástroje 

ITI, a to jak dosaženým výsledkům v PO 2014–2020, tak v pokroku v PO 2021–2027. Na komoře byly projednány 

perspektivy nastavení a budoucího využití institutu společenství obcí (projevují se významné problémy mezi 

jádrovými městy a jejich zázemí). Sociální klimatický fond (SKF) má v období od roku 2026 do 2032 poskytnout 

členským státům finanční prostředky na podporu politik zaměřených na řešení negativních dopadů na zranitelné 

domácnosti, zranitelné mikropodniky a zranitelné uživatele dopravy. Alokace cca 50 mld. Kč pro ČR na období 

2026-2032. Na plenárním jednání NSK byly představeny pozice SMO ČR a AK ČR. Proběhla diskuze k budoucímu 

fungování NSK – její vztah k vládnímu výboru pro regionální politiku. Vystoupily i řídící orgány, představeny byly 

taktéž novinky z NPO z MPO a vybraných komponent MMR.  
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Co se týče budoucnosti unijní kohezní politiky, tak zde existuje spousta otazníků. Politika soudržnosti EU je 

historicky v nejtěžší pozici. Některé kraje v ČR se v postcovidovém období spíše propadly, mezi nimi i 

Královéhradecký kraj. Je nutné se poučit z implementace NPO a je potřeba řešit širší využití finančních nástrojů.  

V Národním plánu obnovy (NPO) se nově objevila komponenta 4.1 Systémová podpora veřejných investic. 

Důležitá je subkomponenta Finanční podpora přípravy projektů souladných s cíli EU (4.1.3) – využití tzv. 

„šuplíkových projektů“. Celková alokace 4.1.3 je 1,42 mld. Kč. 1. 11. 2023 byla vyhlášena výzva na dostupné a 

udržitelné nájemní bydlení. Dne 12. 2. 2024 vyhlášeny výzvy na Velké projekty – v plánu je spolupráce s RSK při 

výběru projektů pro podporu (alokace 500 mil. Kč) a Malé projekty (alokace 370 mil. CZK). Probíhá hodnocení 

výzvy MMR – demonstrativní aplikace 5G pro chytrá města, obce a regiony. Výzva se setkala s velkým zájmem, 

podáno bylo 77 žádostí o podporu. Výzva na dostupné bydlení bude bonifikovat projekty, jež obsahují kromě 

dostupného bydlení také podíl bydlení sociálního.  

Proběhla redukce alokací v NDT MMR pro rok 2024. Největší prostředky půjdou na dostupné bydlení (1 mld. Kč) 

a podpory rozvoje regionů (547 mil. Kč). Do revitalizace pevnostních měst Terezín a Josefov půjde v roce 2024 

celkem 120 mil. Kč. Na HSOÚ v ČR je vyčleněno 140 mil. Kč. Obnova místních komunikací bude financována 

prostřednictvím zvýhodněných úvěrů NRB (100 mil. Kč).  

Probíhá 28. ročník soutěže Vesnice roku. Hlásit se mohou obce do 7 500 obyvatel. Přihlášky se přijímají do 26. 

dubna. Novinkou je fialová stuha za inovativní řešení v obci. Navýšení finanční alokace pro odměny formou dotací 

pro vybrané stuhy a první, druhé a třetí místo v celostátním kole. Vítězové budou známi 21. září 2024. 

Dne 21. 2. 2024 proběhlo 1. jednání vládního Výboru pro regionální politiku (účast všech ministrů). Na programu 

byly investice do školské infrastruktury, doprava (dopravní obslužnosti) a využívání Sociálně klimatického fondu. 

Výbor posílí koordinaci mezi jednotlivými resorty, aby resorty ve svých aktivitách více zohledňovaly dopady na 

regiony. 

 

Diskuze: 

Mgr. Martina Ceplová se optala, zde se přemýšlí nad existencí nových dotačních titulů na brownfieldy.  

Mgr. Miroslav Daněk – ano MMR o tom přemýšlí. Do návrhu dalšího rozpočtu budou prosazovány původní částky. 

Nyní na to v rozpočtu prostředky vyčleněny nejsou. Brownfieldy řešeny i na evropské úrovni v rámci belgického 

předsednictví – Zero net artificialization (co z přírody odeberu, tak musím do ní následně vrátit).   

Ing. Ladislav Mlejnek – čeká se na finální metodiku pro RSK k hodnocení velkých projektů v NPO. Členové budou 

projekty hodnotit pravděpodobně v letních měsících. 

Jana Kuthanová – poděkovala za dvoudenní jednání NSK. Spousta věcí se vyříkala v kuloárech mimo formální 

jednání. Výtka k tomu, že pátek není nejvhodnější den pro plenární zasedání.  

Mgr. Miroslav Daněk – termín konání NSK byl vybrán podle harmonogramu ministra. 

Jana Kuthanová – na Výboru pro regionální politiku proběhla prezentace, která informovala o tom, že 90 % 

národních investic do školské infrastruktury šlo do Středočeského kraje na výstavbu nových škol. Takto by koheze 

fungovat neměla. Má MMR vizi, jak to změnit?  

Mgr. Miroslav Daněk – pro vládní Výbor pro regionální politiku se jedná o významné téma. Problémy se školami 

se netýkají pouze okolí Prahy, ale i dalších velkých měst. 

Mgr. Martin Červíček – tyto připomínky je nutno reflektovat. 
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Jana Kuthanová – developeři by měli více investovat do výstavby nových škol, nejen do inženýrských sítí.  

Karel Rejchrt – není nutné masivně podporovat výstavbu bytů v Praze, důležitá je podpora bydlení na venkově, 

nejen dostupného. Development kolem velkých měst vysává lidi z odlehlejších oblastí. 

Mgr. Vladan Kárník – upozornil, že chybí spolupráce s developery. Stát v tom obce nechává samotné, které 

následně musí řešit vzniklé externality. 

 

Předseda RSK vyhlásil v 11:40 15minutovou přestávku. 

 

4. Aktivity a aktuality v rámci platformy RSK v kraji 

Zástupce sekretariátu RSK/CIRI Ing. Ladislav Mlejnek seznámil členy a hosty RSK s aktivitami v rámci platformy 

RSK uskutečněnými od posledního jednání RSK v září 2023. Probíhá monitoring i aktualizace Regionálního akčního 

plán KHK 2021+. Silnice II. třídy – podány 3 projekty v KHK (10,3 % alokace), další projekty v přípravě. Za ZZS 

podán 1 projekt (50 % alokace). Deinstitucionalizace sociálních služeb – probíhá aktualizace záměrů, následně 

projednání v PS a schvalování v RSK. Střední školství – podáno 5 projektů (64,6 % alokace). Poradny a speciální 

školy – výzva IROP 28. 11. 2023, příjem žádostí od 28. 5. 2024. PS Vzdělávání nyní projednává kritéria pro výběr 

projektů, po projednání RAP předloží RSK ke schválení. Výzva IROP pro speciální školy je pouze do roku 2025, 

zatímco v MPINRAP je uveden rok 2027. Jitka Balcarová z MMR doplnila, že se soulad řeší.  

V minulém programovém období schváleny žádosti za více než 40 mld. Kč. V novém období zatím podpořeny 

projekty za více než 6 mld. Kč. Zpracována syntéza strategií CLLD na období 2021+ (grafický přehled přerozdělení 

alokací dle operačních programů mezi jednotlivými MAS na území kraje).  

Dokončen monitoring Akčního plánu Strategie rozvoje KHK včetně přehledu krajské podpory pro HSOÚ. Dne 14. 

3. 2024 byla vyhlášena 81. výzvy IROP, která je určena pouze pro HSOÚ v ČR, v případě KHK se jedná o správní 

obvody ORP Broumov a ORP Dvůr Králové nad Labem. Výzva je zaměřena na veřejnou infrastrukturu cestovního 

ruchu, např. na odpočívadla, parkoviště u atraktivit cestovního ruchu, veřejnou infrastruktura pro vodáckou a 

vodní turistiku, turistické trasy, naučné stezky, navigační systémy, nebo na turistická informační centra. Území 

bylo informováno a CRR ČR poskytlo v regionu konzultace.  

Ing. Jakub Řezníček z Centra regionálního rozvoje ČR KHK doplnil, že několik projektů již bylo podáno, alokace 

stále nebyla naplněna. IROP 2014-2020 je již úspěšně doadministrován. Z pohledu IROP je KHK velmi úspěšný. V 

IROP 2 se aktuálně hodnotí projekty z integrovaných nástrojů. Koncem května se hradecká pobočka CRR přesídlí 

do areálu ZVÚ. 

Na přelomu března a dubna 2024 zapojení PS Cestovní ruch do hodnocení projektů NPPCRR 2024 – soulad/vazba 

na priority KHK. Kladný posudek dostaly celkem všechny 4 projekty z kraje (2 – rozvoj, 2 – marketing). 

Mgr. Martina Ceplová, ředitelka regionální kanceláře agentury CzechInvest, informovala o novinkách za téma 

brownfieldů a podnikání. Dne 29. 5. 2024 proběhne na KÚ KHK Veletrh podpory podnikání a inovací. 3. 6. 2024 

proběhne v Pardubicích konference Brownfieldy. Letos již nebude konference pro obce zdarma, ale se 

zvýhodněným vstupným. Ve dnech 4.–6. června URBIS v Brně.  
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Od listopadu 2023 do února 2024 probíhalo mapování podnikatelského prostředí obcí s POÚ v KHK (celkem 35). 

Ve spolupráci s CIRI byla zmapována i absorpční kapacita rozvoje dostupného bydlení. Na základě těchto dat je 

nyní aktualizována národní databáze BF a MMR získalo data o obecních projektech. Na regionální úrovni proběhla 

již čtyři setkání podnikatelů s vedením měst zorganizovaných CzechInvestem a jeden hackathon zacílený na 

podporu podnikání. Z mapování je patrno, že pouze 3 (9 %) POÚ mají zkušenost s PPP investicemi. 80 % POÚ má 

zavedeny smart city prvky.  

Informace a pozvánky za inovace: Dne 4. června 2024 proběhne společné jednání RVVI KHK a Pardubického kraje. 

Ve dnech 26.–28. dubna 2024 proběhne v Novém Městě nad Metují NOVO EXPO +inovace. 22. 5. 2024 proběhne 

v Hradci Králové konference TEXWASTE + probíhají kulaté stoly pro veřejnou správu na téma digitalizace. 

Pozvánka na konferenci Energetika 30. 5. 2024 v Hradci Králové. 

Chytrý region – aktualizace členů PS pro Chytrý region. Spuštěn ESG Inkubátor sociálních podniků a vytvořen nový 

modul v Akademii Chytrého regionu – Zavádění vysokorychlostního internetu v obcích. Účast na akcích 

konference Dobrá praxe v obcích 2024 a Cesty k udržitelnosti. Probíhá příprava stánku Chytrého regionu na 

konferenci ISSS 2024. 

Soutěž Buďte inspirací 2024 – ocenění ve 4 kategoriích, již 4. ročník. Předseda RSK dal hlasovat o vyhlášení 

soutěže.  

Usnesení 2/26/2024/RSK: 

„Regionální stálá konference Královéhradeckého kraje vyhlašuje 4. ročník soutěže Buďte inspirací 2024.“  

Schváleno jednomyslně. 

V oblasti sociálního podnikání probíhá řada aktivit a plánuje se několik akcí, zejména 7. Veletrh sociálního 

podnikání – 13. 11. 2024. Probíhá aktualizace katalogu sociálních podniků. Mgr. Ivana Kudrnáčová, vedoucí 

odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací, informovala o druhé Burze filantropie. V rámci první burzy vybráno 

445 tis. Kč. V roce 2024 se druhá burza uskuteční 25. 9. 2024, přihlašování projektů probíhá od 15. 4. do 14. 6. 

2024. 

Mgr. Jana Sklenářová z CIRI nejprve představila Ocenění Společnost přátelská k zaměstnávání osob 55+, 

proběhlou konferenci Digitalizace procesů aneb 8 vylepšení vnitrofiremní komunikace, chystanou Zahajovací 

konferenci TVD – Využití umělé inteligence v praxi i nový projekt Příležitost pro začátek (zapojeno 158 účastníků) 

realizovaný pod hlavičkou Paktu zaměstnanosti KHK.  

Poté informovala o možnostech podpory rozvoje bydlení v obcích včetně Regionálního centra podpory investic 

do bydlení pro KHK a Liberecký kraj. 11. 6. 2024 se k tomuto tématu uskuteční v Hradci Králové již 9. ročník 

tradiční konference Příležitosti pro region. Zástupci RSK byli pozváni. 
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5. Regionální centrum podpory investic do bydlení v KHK 

Mgr. Jana Sklenářová, manažerka Regionálního centra podpory investic do bydlení v KHK, představila činnost 

tohoto klíčového nástroje pro podporu rozvoje dostupného a energeticky udržitelného nájemního bydlení 

v Česku. Jednotlivá regionální centra budou poskytovat poradenské služby v oblasti bydlení pro obce. Byla 

schválena notifikace programu Dostupné bydlení. První výzva bude vyhlášena v srpnu/září 2024. Poměrně široce 

definovaná cílová skupina nájemníků (až 1,2 mil. v ČR): věk do 35 let a příjem do 9. decilu, příjem do 8. decilu, 

vybrané profese bez limitu příjmu (zdravotnictví, školství, veřejná správa, IZS atd.). Alokace 2,6 mld. Kč ze státního 

rozpočtu, zvýhodněné úvěry 4,2 mld. Kč z NPO. Podpořena bude výstavba a pořízení existujícího funkčního bytu 

nebo bytového domu (do 31/12/2020 PENB C, poté téměř nulový standard).  

 

Diskuze: 

Mgr. Vladan Kárník – plánuje se revitalizace brownfieldů i v lokalitách, které nejsou sociálně vyloučené? 

Mgr. Miroslav Daněk – pokud budou finance, tak SVL nebudou podmínkou.  

 

6. Aktuální informace za trh práce a zaměstnanost   

Jan Kratochvíl, lokální konzultant Agentury pro sociální začleňování, představil tzv. integrační pracovní místo. 

Financování veřejně prospěšných prací (VPP) z prostředků EU je v útlumu. Důvodem je nízká účinnost nástroje 

z pohledu posunu uchazečů na volný pracovní trh. Hledají se nástroje podpory dlouhodobě nezaměstnaných a 

prostředky z EU, které budou mít inovativní charakter. Novinkou je integrační pracovní místo – kromě příspěvku 

pro obec se dodává i psychosociální podpora pro zaměstnance, aby byl integrován zpět do trhu práce. Nemělo 

by docházet k zacyklení pracovníka ve VPP. Zapojení mentorství, sociálních služeb. Existence spousty lidí 

nezaměstnatelných na trhu práce (např. zadlužení). V současnosti probíhá pilotáž v lokalitách (Litvínov, Ostrava, 

Česká Třebová, Děčínsko, Hanušovice a Osoblažsko). Agentura zapojuje do procesu všechny služby, které mohou 

zaměstnavateli pomoci s integrací dlouhodobě nezaměstnaných a osob s bariérami na volném pracovním trhu i 

zaměstnanci udržet si podporované místo, stabilizovat životní situaci a nastoupit cestu legálního zaměstnání 

s cílem budoucího uplatnění na volném pracovním trhu. Podpora v oddlužení, adiktologických, aktivizačních a 

dalších sociálních služeb i bydlení. Existence koordinátora pod úřadem práce.  

Martin Horák, ředitel Krajské pobočky ÚP ČR v Hradci Králové, doplnil, že VPP jsou v útlumu, protože aktivní 

politika zaměstnanosti je v současnosti financována výhradně z evropských zdrojů. Když se financovala ze 

státního rozpočtu, tak se daly lépe určovat podmínky. Nástroje, které má ÚP v současnosti k dispozici, se snaží 

VPP nahradit. EU má námitky proti VPP (zacyklení zaměstnance). Námitka je relevantní k velké části 

zaměstnaných. Vždy zde však bude existovat skupina lidí, kteří žádný nástroj nebude schopna využít. Nástroje 

budou fungovat, pokud zaměstnance někam posunou. Část bude moci využívat integrační pracovní místo, jehož 

součástí je i příspěvek na mentora. Třetím nástrojem jsou společensky účelná pracovní místa. Existuje snaha o 

jejich rozšíření. Jsou financována z EU, snaha o úpravu podmínek, aby se co nejvíce přiblížily VPP. Jedna 

z podmínek VPP je, že osoby jsou v hmotné nouzi a prošly veřejnou službu. Apel na samosprávy, aby o veřejné 

službě začaly uvažovat. Role samosprávy je v tomto nenahraditelná (znalost místních podmínek a konkrétních 

osob). 
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Vzdělávání z Národního pánu obnovy.  Využívají se finanční prostředky na vzdělávání v oblasti digitalizace. 

Fungují tzv. Digikurzy. Dva problémy: technický a finanční (není hrazeno DPH, platí jej účastník sám). Rozbíhá se 

projekt Digi pro firmy (zatím se tam firmy nemohou přihlašovat). Maximální podpora na účastníka je 50 tis. Kč.  

 

Diskuze: 

Karel Rejchrt – Božanov zaměstnává nezaměstnatelné od roku 1994. VPP jsou směrována na společensky účelná 

místa, nikoliv na konkrétního člověka. Neřeší se pracovníci pracující tzv. na černo. Zbytek tvoří zdravotně 

postižené osoby. V KHK jsou pouze 3 obce, kde mohou být zaměstnáni nezaměstnaní na VPP.  

Jan Kratochvíl – je to zejména o lidech, kteří chtějí pracovat, ale bariéry jim to neumožňují (např. osoby po výkonu 

trestu, zadlužení, žijící v substandartním bydlení, s nízkými kompetencemi, jazykovými bariérami, závislí atd.). 

Doplnění: v pilotáži IPM zaměstnavatel může v průběhu měnit konkrétní osoby, které získají podporu. 

Ing. Antonín Nekvinda – připravuje se zákon o integračním sociálním podniku, který dá všem zúčastněným úplně 

jiné možnosti. Dle Jana Kratochvíla je to přesně tento směr. Sociální podniky budou rozhodujícím prvkem v pozici 

poskytovatelů psychosociální podpory, obce získají podporu od partnerů poskytovatelů. 

 

7. Další, diskuze a závěr 

 

Předseda RSK poděkoval za účast. Další setkání se pravděpodobně uskuteční v říjnu. Termín bude upřesněn. 

 

Veškeré prezentace a podklady z 26. zasedání RSK KHK včetně zápisu jsou uveřejněny na webu v sekci RSK 

www.rskkhk.cz/zasedani-26. 

 

Zápis vyhotovil: Mgr. Tomáš Merta, sekretariát RSK/CIRI 

V Hradci Králové, dne 22. 4. 2024 

 

 

Zápis byl schválen dne:  

 

 

 

 

 

.............................................................................. 

Adam Valenta 

místopředseda RSK KHK 

https://www.rskkhk.cz/zasedani-26
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